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Makt har en tendens att göra människan sjuk. Makt gör även en organisation sjuk och en hel kultur. 

#metoo som ville visa hur mycket makt som missbrukats och har sexuella uttryck är ett av många 

tecken på att älskandet av makt i alla former riskerar att förgöra allt gott. Kyrkan måste alltid vara 

beredd att reformeras. Hela vårt samhälle måste vara beredd att reformeras. Öppna ögonen för det 

som skapar förtryck och rädsla och lägger vikter på människors axlar.  

(Jesus åker hem till sin hemstad. Han har fått mycket uppmärksamhet varhelst han går, så även 

hemma. De verkar positiva.) 

Martin Luther verkade i en tid när livet, för de flesta, var tyngre än det är för oss idag, i Europa. 

Många var plågade av fattigdom och sjukdomar. Många levde mycket ofritt. Kyrkan var en stabilitet 

och tröst, men också en stor makt. Kyrkan hade också blivit sjuk av makt och försökte behålla den. 

Luther gör upp med det med intellektuell briljans och själavårdande hjärta. Han blir profet i sin egen 

hemstad, men inte i sin egen kyrka. Martin riskerar till och med dödsdom från den och flyr till slut 

och får skydd av vänner. 

Martin Luther gör han upp med avlaten och rättfärdighetslära och med hur vi tänker om tro. Ingen 

människa och ingen kyrka kan få tjäna pengar eller anseende för det som Gud ger av liv och nåd.  

För mig är det Luthers tankar om tro som är de allra viktigaste. Vi blir inte frälsta av tro, men av 

Kristus, genom tro på honom.  

Tron är då Guds sätt att hjälpa oss. Tro blir Guds sätt att kommunicera med oss. Därför är det inget 

jag har eller inte har. Vi måste bort med stark och svag tro. Det spelar ingen som helst roll. 

 Tro är inget att äga och hålla fast vid, egentligen. Men något att be för och ge plats för. Att hålla 

levande sin tro och relation. Att försöka leva med Kristus som ljus i sitt liv.  

Om du tror på någon och litar på den så gör du det för att den är trovärdig. Det är för att den 

personen har gett mig anledning att tro. Det är inte Du som pressar fram tron ur dig själv på någon 

annan. Tro är en del i er relation. Vi ger varandra tro, som en gåva. 

Tro på Gud kan ibland ses som något man har eller inte har, men Luther hjälper oss förstå det som en 

relation. Gud ger tro som en gåva. Din tro är inte resultat av det du lyckas med. Tron är att ha sitt 

fokus i Gud och i din nästa. Så mycket stress som skapas när vi tittar på oss själva och funderar över 

vår duglighet. Men när det kommer till tro på Gud så känn ingen oro. Men när det kommer till det 

som är sjukt i vår värld, så känn oron bränna i hjärtat. Lugna dig inte förrän dagen för frihet är här för 

alla. 

 

Jag sjunger en lovsång till Gud för alla människor som kämpar för det goda. Tack Gud för varje gång 

någon vågar stå upp mot en orättvisa. Tack Gud för barnet som säger ifrån med stort mod. Tack för 

kvinnor och män som gör upp med dumheter och förtryck. Tack för Martin Luther som med modigt 

hjärta vågade trotsa sin kyrkas makt när människan blev kränkt. Jag sjunger om nåden och kärleken, 

det enda som förenar. 

AMEN. 

 


